
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

       Θεσσαλονίκη, 4/12/2023 
 
Του:  Βασιλείου Γραμμένου, Βουλευτή Α' Αθηνών 
 
ΠΡΟΣ: Τoν κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
 
ΘΕΜΑ: «Τεράστιες καταστροφές στις ντοματοκαλλιέργειες στο 

Φόδελε Κρήτης και ανησυχία για ύποπτα κρούσματα 
σαλμονέλας σε ντομάτες της Ευρώπης και των ΗΠΑ» 

 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Επιδημία πιθανότατα από τον ιό του καρουλιάσματος των φύλλων με 
ανυπολόγιστες ζημιές στην καλλιέργεια της ντομάτας στο Φόδελε προκαλεί 
ανησυχία τους καλλιεργητές, οι οποίοι με αγωνία περιμένουν τα επίσημα 
αποτελέσματα των αρμόδιων εργαστηρίων, για να διαπιστωθεί η ακριβής αιτία 
της καταστροφής, τη στιγμή που κρούσματα σαλμονέλας εμφανίστηκαν σε 11 
χώρες της Ευρώπης και των ΗΠΑ μεταξύ Αυγούστου και Οκτωβρίου σε 
τουλάχιστον 150 ανθρώπους, τα οποία, όπως προκύπτει από έρευνα που 
διεξήχθη, οφείλονται στην κατανάλωση φρέσκιας ντομάτας κατά το 
προηγούμενο της μόλυνσης διάστημα. Οι ντοματοκαλλιεργητές στην Κρήτη 
καλούν τους καταναλωτές να εμπιστευτούν τα ντόπια προϊόντα και να 
αποφεύγουν τα εισαγόμενα, καθώς υπάρχουν υπόνοιες για εισαγωγή 
ντοματών από χώρες του αναπτυσσόμενου κόσμου (Ασία, Αφρική, Λατινική 
Αμερική) που ελληνοποιούνται παράνομα. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
1. Σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να προβείτε, προκειμένου να προφυλαχθεί το 
αγοραστικό κοινό από ντομάτες αμφιβόλου ποιότητας είτε είναι προϊόντα 
εγχώριας καλλιέργειας είτε είναι εισαγόμενες, χωρίς να απειλείται με την 
κατανάλωσή τους η δημόσια υγεία στη χώρα μας; 
 
2. Σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να προβείτε, προκειμένου να προστατευθούν 
οι ντοματοκαλλιέργειες από επικίνδυνους ιούς, που επιφέρουν καταστροφές 
στην παραγωγή και πιθανότατα απειλούν την υγεία των καταναλωτών; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΓΡΑΜΜΕΝΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
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